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[Udenrigsministeren.] 
adgang til ungarsk territorium, til trods for 
at De Forenede Nationer havde tillagt ham 
meget væsentlige opgaver i forbindelse med 
hele Ungarnsspørgsmålet. Fra dansk side 
protesterede vi herimod i den tale, jeg havde 
anledning til at holde i De Forenede Natio- 
ners generalforsamling i september i fjor. 

Hvorvidt hele dette forhold, som det 
ærede medlem gør opmærksom på, giver 
muligheder for en særlig nordisk indsats, 
kan jeg naturligvis ikke besvare her på 
stedet, hvad det ærede medlem jo også 
er klar over, men jeg skal have min op- 
mærksomhed henledt på det. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af et medlem til folketingets sukker- 
udvalg (i stedet for Jørgen Jørgensen (Ulle- 
rup )). 

(Jfr. tidenden sp. 3189). 

Valgt blev: Niels Ravn. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om folketingets ombudsmand. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3200). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Aksel Larsen: Jeg ved vel, at det ikke 
får megen praktisk betydning, om jeg 
undlader at stemme ved den endelige af- 
stemning om dette lovforslag, men jeg vil 
alligevel gøre det. Jeg vil gøre det i håb 
om, at det må bidrage i hvert fald mikro- 
skopisk til at forhindre, at denne sag træk- 
kes mere i langdrag, end den allerede er 
blevet det. 

Da man sidste gang vedtog at udsætte 
revisionen af lov om folketingets ombuds- 
mand til folketingsåret 1959-60, var det, 
fordi man regnede med eller påstod at 
regne med, at til den tid kunne man have 

forslag til lovbestemmelserne færdigt, hvor- 
efter også den kommunale administration 
kunne komme ind under ombudsmanden. 

Det er ikke lykkedes, og i den anledning 
vil man nu forlænge loven uforandret 1 år 
홢 eller rettere udskyde revisionen 1 år. 
Jeg udtaler håbet om, at det må lykkes 
allerede i løbet af dette år at nå det mål, 
man allerede skulle have nået nu; men 
jeg vil i hvert fald afholde mig fra at stem- 
me for derved at demonstrere imod denne 
trækken sagen i langdrag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 120 stemmer mod 5; 3 med- 
lemmer tilkendegav, alt de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov for 
Færøerne om rettens pleje. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3201). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 129 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om godkendelse af '"Kon- 
geriget Danmarks H ypotekbank" s regnskab 
for regnskabsåret 1958-59. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3201). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ikraftsættelse i Grønland af visse danske love 
på den industrielle retsbeskyttelses område. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2993). 

Der var ikke stillet ændringsforslag, 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovtorslagets §§ 1-4 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag gå dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
udlån til arbejderboliger på landet. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1709, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
373). 

Der var stillet 9 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforr- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Bladt: I de 4 møder, udvalget har holdt, 
har man særlig drøftet to problemer; for 
det første spørgsmålet om. adgangen til at 
indføre en særlig prioritet på de ældre ar- 
bejderboliger med henblik på en forbedring 
og modernisering af disse huse, for det andet 
spørgsmålet om en ændret finansierings- 
form, tilsigtende en afvikling af den nugæl- 
dende statslånsordning. Et  forslag i så 
henseende blev af repræsentanter for det 
konservative folkeparti fremsat i udvalgét 
ved behandlingen af sagen i 1959. 

Begge de her nævnte problemer har i det 
forløbne år været til behandling i kommis- 
sionen af 1957 vedrørende statshusmands- 
brug m. m. I den af kommissionen afgivne 
betænkning er der stillet et konkret for- 
slag med hensyn til indførelse af en særlig 
prioritet på de ældre arbejderboliger. Deri- 
mod har det overvejende flertal i kommis- 
sionen ikke kunnet give tilslutning til det 
konservative forslag om en anden finansie- 
ringsform. 

Jeg skal ved omtalen af de foreliggende 
ændringsforslag afstå fra at fremsætte be- 
mærkninger om disse problemer. Jeg næv- 
ner dem kun som baggrund for de ændrings- 
forslag, der er stillet af henholdsvis den 
højtærede landbrugsminister og et mindre- 
tal i udvalget. Vedtagelse af ændringsfor- 
slagene forudsætter nemlig ændringer også 
i hovedloven om opførelse af arbejder- 
boliger på landet, og når disse senere kom- 
mer til behandling i det høje ting, vil mit 
partis ordfører fremsætte socialdemokratiets 
synspunkter med hensyn til denne lov- 
givning. 

Om venstres og de konservatives ændrings- 
forslag vil jeg dog gerne allerede nu sige, 
at hvis de vedtages, vil det betyde væsent- 
lig højere husleje for dem, der skal bo i 
disse huse; i øvrigt blev ændringsforslagene 
først stillet, da udvalgsarbejdet var af- 
sluttet, så der har ikke været lejlighed til 
at gennemdrøfte dem i udvalget. 

Man kan sige, at disse lovforslag 홢 altså 
det, der her er til behandling, og det, der 
vil følge 홢 på en måde kommer til behand- 
ling i bagvendt orden, men det hænger 


